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Hamburg’s parliament will be elected on 2 March 2025. All citizens of Hamburg who have 
registered their main place of residence in Hamburg for at least three months before the 
election day, have German citizenship and are at least 16 years old on the day of the elec-
tion are eligible to vote.
We would like to present our election programme to you briefly and concisely here:

Valuing Hamburg, protecting the climate.
We plant trees, develop nature reserves, protect forests, the Elbe and the Alster rivers. For 
our green Hamburg. Climate protection? Yes – and in a socially fair way! Hamburg will be 
independent of fossil fuels by 2040.

For transport that connects Hamburg.
We are further expanding the underground and suburban railway, providing reliable buses 
and good cycle paths and footpaths. We are continuing to fight for the Deutschlandticket, 
modernising our infrastructure and driving forward the mobility transition. So that ever-
yone arrives safe and sound.

Smart school, great future.
We strengthen media skills and democracy education. The following must apply in our 
schools: equal opportunities for all, less stress, more individuality. We are committed to 
good and reliable childcare in kindergartens.

For people, against hate.
We protect people from violence and discrimination. We want to make Hamburg a safe 
space for everyone and are resolutely opposed to right-wing extremism and Islamism.

Making your Hamburg affordable.
We are fighting for affordable rents and more subsidised housing. Our goal is to build at 
least 3,500 truly affordable apartments per year. We are declaring war on overpriced rents.

Offensively innovative.
We are renewing Hamburg’s prosperity – modern, climate-neutral, international. With a 
“House of Innovation” and a “Future Foundation”, we are making room for new ideas. We 
support Hamburg’s economy with more investment, freedom and digitalisation and less 
bureaucracy.
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Hamburg Parlamentosu yeni seçimleri 2 Mart 2025 tarihinde gerçekleşecek. Seçim günün-
den en az üç ay önce Hamburg‘da ikamet eden, Alman vatandaşlığına sahip olan ve seçim 
günü en az 16 yaşında olan tüm Hamburg vatandaşları oy kullanma hakkına sahiptir.
Seçim programımızı burada kısa ve öz olarak sizlere sunmak istiyoruz:

Hamburg‘a değer vermek, iklimi korumak.
Ağaç dikiyoruz, doğa koruma alanları geliştiriyoruz, ormanları, Elbe ve Alster nehirlerini 
koruyoruz. Yeşil Hamburg‘umuz için. İklim koruması mı? Evet - ve sosyal olarak adil! Ham-
burg 2040 yılına kadar fosil yakıtlardan bağımsız hale gelecektir.

Hamburg‘u birbirine bağlayan ulaşım sistemi için.
Metro ve banliyö demiryolunu daha da genişletiyor, güvenilir otobüsler ve iyi bisiklet ve 
yaya yolları sağlıyoruz. Deutschlandticket için mücadele etmeye, altyapımızı modernize 
etmeye ve mobilite dönüşümünü ilerletmeye devam ediyoruz. Böylece herkes iyi ve gü-
venli şekilde yerine ulaşır.

Akıllı okul, harika bir gelecek.
Medya becerilerini ve demokrasi eğitimini güçlendiriyoruz. Okullarımızda şunlar geçer-
lidir: herkes için eşit fırsatlar, daha az stres, daha fazla bireysellik. Kreşte iyi ve güvenilir 
çocuk bakımı konusunda kararlıyız.

İnsanın yanında, nefretin karşısındayız.
İnsanları şiddet ve ayrımcılıktan koruyoruz. Hamburg‘u herkes için güvenli bir alan haline 
getirmek istiyoruz ve aşırı sağcılığa ve İslamcılığa kararlılıkla karşıyız.

Hamburg‘u ekonomik hale getirmek.
Uygun fiyatlı kiralar ve daha fazla maddi destekli sosyal konut için mücadele ediyoruz. 
Hedefimiz yılda en az 3.500 uygun fiyatlı daire inşa etmektir. Aşırı yüksek kiralara karşı 
savaş ilan ediyoruz.

Ofansif olarak yenilikçi.
Hamburg‘un refahını yeniliyoruz - modern, iklim açısından nötr, uluslararası. Bir „İnovasyon 
Evi“ ve bir „Gelecek Vakfı“ ile yeni fikirlere yer açıyoruz. Hamburg ekonomisini daha fazla 
yatırım, özgürlük, dijitalleşme ve daha az bürokrasi ile destekliyoruz.
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2 марта 2025 года состоятся выборы в Гамбургский городской парламент (Hamburger Bür-
gerschaft). Право голоса имеют все жители Гамбурга, зарегистрировавшие свое основное 
место жительства в городе не менее чем за три месяца до дня выборов, обладающие 
немецким гражданством и достигшие на день выборов 16-летнего возраста.  
Представляем вам нашу краткую предвыборную программу:

Ценим Гамбург, защищаем климат
Мы сажаем деревья, создаем и расширяем природоохранные территории, защищаем леса, 
Эльбу и Альстер. Все это для нашего зелёного Гамбурга. Защита климата? Да – социально 
справедливая! К 2040 году Гамбург станет независимым от ископаемых источников энергии.

Транспорт, который объединяет Гамбург
Мы продолжаем развивать подземную и городскую железную дорогу (U-Bahn и S-Bahn), 
обеспечиваем надежную работу автобусов, а также создаем хорошие условия для 
велосипедистов и пешеходов. Мы боремся за сохранение единого проездного билета 
(Deutschlandticket), улучшаем инфраструктуру и продвигаем модернизацию транспортной 
системы (Mobilitätswende). Чтобы все могли добраться до места назначения быстро и 
безопасно.

Современная школа – залог успешного будущего
Мы укрепляем медиакомпетенцию и демократическое образование. В наших школах должно 
действовать правило: равные шансы для всех, меньше стресса, больше индивидуального 
подхода. Мы также выступаем за качественный и надёжный уход в детских садах.

Для людей, против ненависти
Мы защищаем людей от насилия и дискриминации. Мы хотим сделать Гамбург безопасным 
пространством для всех и решительно противостоим правому экстремизму и исламистскому 
радикализму.

Сделаем Гамбург доступным
Мы боремся за доступное жильё и больше субсидируемых жилых помещений. Наша цель: 
строить не менее 3.500 доступных квартир в год. Мы объявляем борьбу завышенной 
арендной плате.

Активные инновации
Мы обеспечиваем процветание Гамбурга – современно, климатически нейтрально, 
интернационально. С помощью «Дома инноваций» (Haus der Innovationen) и «Фонда 
будущего» (Zukunftsstiftung) мы создаём пространство для новых идей. Мы поддерживаем 
экономику Гамбурга благодаря большему количеству инвестиций, свободе и цифровизации 
(Digitalisierung), а также сокращению бюрократии.

КРАТКАЯ ПРЕДВЫБОРНАЯ ПРОГРАММА ПАРТИИ  
BÜNDNIS 90/DIE GRÜNEN



КРАТКАЯ ПРЕДВЫБОРНАЯ ПРОГРАММА ПАРТИИ  
BÜNDNIS 90/DIE GRÜNEN



GRUENE-HAMBURG.DE
V.i.S.d.P.: BÜNDNIS 90/DIE GRÜNEN Landesverband Hamburg, Silke Lipphardt, Burchardstr. 19, 20095 Hamburg

ELECTION PROGRAMME  
BÜNDNIS 90/DIE GRÜNEN 


